
 

 

   

Reglab styrelsemöte 12 juni 2024   20.06.2024 

Protokoll 
 
 

Närvarande: Elsmari Julin (ordf), Åsa Bjelkeby, Richard Gullstrand, Kenneth Hagström, Thomas Norrby, 

Anna Hamberg. Från kansliet deltog Eva Moe (sekr). 

 
 

1. Inledning  
Ordförande öppnade mötet.  
 

Dagordningen godkändes med ett tillägg under Övriga frågor: En punkt om SLU:s 
regeringsuppdrag inom den kommande landsbygdspropositionen. 
 

Till justerare valdes Anna Hamberg. 
 

2. Omvärldsspaning 
Thomas Norrby och Åsa Bjelkeby delade tankar och iakttagelser om samtiden och framtiden. 

 
3. Nuläget i verksamheten – information  

Anna rapporterade om förändringar på Reglabs kansli: 
̶ Catarina Lahti, nuvarande verksamhetsledare, slutar den 31 juli. Reglab planerar inte att 

rekrytera någon ny verksamhetsledare, eftersom diskussioner pågår om hur verksamheten 
ska organiseras efter nuvarande projektperiod, alltså fr o m 2027. Tills vidare leds Reglab 
av Anna Hamberg (arbetsgivarfrågor mm) och Eva Moe (aktiviteter). 

 

Eva rapporterade om nuläget i verksamheten: 
̶ Lärprojektet Masterclass: Leda omställning avslutades i april. Utvärderingen från de ca 45 

deltagarna är mycket positiv. Det har varit en engagerad grupp, som upplever att 
lärprojektet varit till nytta, både för dem själva och deras organisationer. Gruppen 
uttryckte önskemål om en återkommande mötesplats för mellanchefer. 
Ett miniseminarium i anslutning till lärprojektet kommer att genomföras med nätverket 
Regional kontakt i september. 
 

̶ Inbjudan har gått ut till ett nytt lärprojekt: Hållbara livsmiljöer – regionerna kliver fram. 
Syftet är att öka kunskaperna om social hållbarhet och en god livsmiljö i hela landet. 
Lärprojektet kommer att utgå från målkonflikter, till exempel stad/land, tillgänglighet, 
minoritetsfrågor, territoriella ojämlikheter mm. Lärprojektet startar i augusti. 
 

̶ Ytterligare ett lärprojekt planeras för hösten, med temat digitalisering. Lärprojektet syftar 
till en generell kunskapshöjning kring digitalisering som ett verktyg för regional utveckling. 
Planerad start i oktober. 
 

̶ Aktiviteter inom det prioriterade området Krisberedskap skjuts på framtiden. Många 
offentliga aktörer är involverade i beredskapsfrågan, och det är för tillfället inte tydligt vad 
Reglab kan tillföra. 

 

̶ I maj genomfördes en första workshop inom området digitalisering: AI-dilemman i offentlig 
sektor. Workshopen genomfördes i samarbete med forskare i statsvetenskap från Karlstads 
universitet. Ett 30-tal personer deltog. 
 

̶ Den 18 juni genomfördes en studiecirkel om den nya boken Regionerna skapar ordning i 
den fragmenterade staten, tillsammans med en av författarna, Lars Niklasson, Linköpings 
universitet. Ca 25 personer deltog. 

 

̶ Planeringen av nästa årskonferens den 12-13 mars 2025 i Sundsvall, har startat. Region 
Västernorrland är värd. 
 



 

 

   

̶ I april träffades Utvärderingsnätverket och diskuterade utvärdering av de regionala 
utvecklingsstrategierna: Vad ska utvärderas och varför? Workshopen var en del i 
nätverkets serie om utvärdering av komplexa samhällsutmaningar. 
 

̶ Analytikernätverket träffades den 7 maj och diskuterade konsekvenserna av de tillfälliga 
skatteanstånd som beviljades under pandemin. 

 

̶ RUS-nätverket träffades den 23 maj och diskuterade översyn av RUS, en process som är 
aktuell i flera regioner just nu. 
 

̶ Rapporten BRP+ i praktiken lanserades i juni. Rapporten presenterar fyra fallstudier där 
BRP+ används som analysverktyg – tre regionala case och ett kommunalt. Rapporten är 
författad av regionala analytiker, tillsammans med ansvarig på Tillväxtverket. 

 
4. Återrapportering Särskilt uppdrag – information och beslut 

Anna återrapporterade resultatet av det särskilda uppdrag som styrelsen gav kansliet i januari. 
Se också bilaga 1, Styrelsemöte 240612 (ppt). 
 

Slutsatserna av uppdraget är:  

• Det är inte möjligt att resa ytterligare finansiering för 2025 och 2026. 

• Inriktningen för de två sista åren av projektperioden blir att anpassa aktiviteter till rådande 
budget, vilket innebär: 

• Studiecirklar halveras till 1-2 per år. 
• Utvärderingsnätverket avslutas. 
• Provrum genomförs inte. 
• Forskarforum genomförs inte. 

• Det ekonomiska underskottet för 2025 och 2026 är hanterat. 

• Personalen på Reglabs kansli motsvarar för närvarande 2,3 tjänster. 

• Budgeten för 2024 behöver revideras, med anledning av att verksamhetsledaren slutar. 
Det ekonomiska läget rapporteras till styrelsen efter sommaren. 

 

Styrelsen var nöjd med återrapporteringen och instämde i slutsatserna. Med utgångspunkt från 
rapporten beslutade styrelsen om ett nytt uppdrag till Reglabs kansli:  

• Utreda Reglab efter 2026, dvs Reglabs verksamhet och organisering när nuvarande 
projektperiod avslutas. Uppdragets exakta formulering beslutas vid ett extra styrelsemöte i 
september. 

• En första återkoppling vid styrelsemöte i januari 2025. 
• Slutredovisning vid styrelsemötet i juni 2025. 
 

5. Övriga frågor 
Thomas berättade att en proposition är på gång inom området landsbygdsutveckling 2026. SLU bidrar 
med kunskapsstöd till departementet, i samarbete med Tillväxtverket. 
 

6. Kommande möten 

• 3 september, kl. 16-16.30. Beslut om särskilt uppdrag till kansliet, samt ekonomisk 
rapport. (digitalt möte) 

• 27 november, kl. 9-11. Beslut om verksamhetsplan 2025. (digitalt möte) 
 

7. Avslut 
 
 

 
Elsmari Julin   Anna Hamberg 
Ordförande   Justerare 

 


